
                                                                                                  

   

  
   
  

 
Vragen vanuit de raad aan het college: 
 
A. Schriftelijke vragen als bedoeld in artikel 36 Reglement van Orde 
  
B. Schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording in de raads- of 
commissievergadering 
 
C. Technische vragen  
 
 
Categorie: A / B / C (doorhalen wat niet van toepassing is) 
 
Onderwerp: 5G 
 
Naam en fractie: GroenLinks 
 
Datum indienen: 07-04-2020 
 
Afdeling: Ruimtelijke ontwikkeling 
 
Contactpersoon: Carola Capel 
 
 
Inleiding/Aanleiding: 
De raad wordt de laatste maanden geconfronteerd met een groot aantal burgerbrieven m.b.t. de 
gevolgen van de uitrol van het mobiele 5G netwerk. Ook onze fractie krijgt regelmatig vragen. 
Daarom verzoeken wij graag om een nadere uitleg en antwoorden op de volgende vragen.  
 
 
 
Vraag/Vragen: 
 

1. Zijn er concrete plannen voor de uitrol van een 5G netwerk in Zevenaar? Zo ja, wat is de 
planning in termijnen en waar worden 5G zendmasten geplaatst? 

 
Beantwoording: 

Het 5G is de vijfde generatie mobiele communicatiestandaarden, en is de opvolger van de 
op dit moment in Nederland veel gebruikte vierde generatie (4G) van 
mobielcommunicatietechnologie. Het verbeterde communicatietechnologie is nodig om de 
groeiende en veranderende databehoefte van burgers en bedrijven te kunnen opvangen. 
Het dataverkeer groeit zowel in privé datagebruik als zakelijk gebruik. Daarnaast wordt 
verwacht dat 5G allerlei nieuwe toepassingen mogelijk maakt voor het bedrijfsleven en 
maatschappij zoals zelfrijdende auto’s, precisielandbouw en industrie om efficiënter om te 
gaan  met water, mest of bestrijdingsmiddelen. En ook voor het verlenen van zorg op 
afstand.  

 



                                                                                                  

   

Gemeente Zevenaar zal de digitale toekomst met open vizier tegemoet treden. Wij volgen 
nauwgezet wat er op landelijk niveau en in andere gemeenten gebeurt maar op dit 
moment zijn er geen concrete plannen voor Zevenaar voor de uitrol van het 5G netwerk.  
Zodra de plannen meer concreet zijn, zullen wij dit communiceren. Daarnaast komt er 
binnenkort nog een informatieve notitie over het 5G netwerk uw kant op. 
 

2. Mensen zijn bezorgd over gezondheidsschade door de 5G straling. Ik realiseer me dat de 
straling onder de norm blijft maar worden er aanvullende maatregelen overwogen om de 
straling tot een minimum te beperken? Dit om voortschrijdend inzicht voor te zijn: ik weet 
nog hoe een professor Chemie op de TU tegen mij zei: ‘In mijn tijd, toen benzeen nog niet 
kankerverwekkend was, waste we gewoon onze handen ermee’. Nu zijn geringe 
hoeveelheden benzeen al reden tot grove maatregelen en paniek. 

 
Beantwoording: 

De overheid laat zich adviseren door wetenschappelijke adviesorganen zoals RIVM en de 
Gezondheidsraad. Deze instanties concluderen dat in wetenschappelijke onderzoeken 
geen bewijzen zijn gevonden voor negatieve effecten op de gezondheid door blootstelling 
aan radiogolven (‘straling’) onder de geldende blootstellingslimieten. Deze 
blootstellingslimieten zijn door de Europese Unie aanbevolen aan haar lidstaten Het gaat 
daarbij om blootstellingslimieten die zijn vastgesteld door de Internationale Commissie 
voor Bescherming tegen Niet-Ioniserende Straling (ICNIRP). Nederland hanteert deze 
limieten ook. De Gezondheidsraad en ook het RIVM houden in de gaten of nieuwe 
wetenschappelijke inzichten tot een ander advies en daarmee mogelijk aanleiding geven 
tot aanpassing van het beleid. Ook de Europese Commissie heeft aangegeven dat de 
normen voor elektromagnetische velden (EMV-normen) afdoende zijn. Ze geven 
voldoende bescherming voor 5G. Daarbij zijn de comités die de normen bepalen 
onafhankelijk. Uit metingen van Agentschap Telecom blijkt dat de limieten in Nederland 
niet worden overschreden. De gemeten blootstelling ligt ver onder de strengste 
blootstellingslimieten. De veiligheidsmarges zijn 50 keer lager dan het niveau waarboven 
gezondheidseffecten kunnen optreden. Ook bij 5G-testlocaties doet Agentschap Telecom 
metingen. Alle metingen zijn openbaar en te bekijken op de website van het 
Antennebureau. 
Het Kennisplatform Gezondheid en Elektromagnetische Velden geeft op haar website 
antwoorden opvragen over de mogelijke gezondheidseffecten van elektromagnetische 
velden (“straling”) en duidt wetenschappelijke onderzoeken. Tevens deelt zij kennis over 
dit onderwerp met de GGD’en. 
 
Zevenaar volgt nauwgezet de wetenschappelijk onderzoeken en zal ook direct ingrijpen 
als dit nodig is. Op voorhand zien wij geen aanleiding om extra voorzorgsmaatregelen te 
treffen. Wel is het noodzakelijk om geheel transparant te zijn over dit onderwerp naar de 
burger, en duidelijk aan te geven dat zij bij vragen contact kunnen opnemen met de 
gemeente of de lokale GGD. 

 
3. Hoe gaat de uitrol van een 5G netwerk naar de bewoners gecommuniceerd worden. 
 
Beantwoording: 

Wij zullen zodra de uitrol van het 5G netwerk in Zevenaar concreter wordt  onder andere 
een communicatieplan opstellen. Hierin wordt opgenomen hoe bedrijven en burgers zich 
op diverse manieren kunnen wenden tot de gemeente bij vragen, verzoeken of zorgen 
over de implementatie van het 5G netwerk. Er zullen scripts worden opgesteld die een  
leidraad bieden voor beantwoording van vragen aan de servicebalie, telefoontjes en 
brieven of contact via social media en de website. 
 



                                                                                                  

   

Daarnaast gaan we bekijken of we een aparte webpagina kunnen aanmaken over 5G. De 
gemeente Den Haag heeft dit recent gedaan. Ook zullen we de regionale GGD 
benaderen voor samenwerking op dit gebied.  
 

4. Hoe wordt de inspraak/participatie geregeld als het gaat over de plaats van de 
zendmasten? 

 
Beantwoording: 

Transparantie naar burgers is essentieel en een belangrijke taak voor de gemeente. De 
digitale toekomst biedt kansen, maar brengt ook onzekerheden met zich mee. Wij zullen 
goed moeten communiceren over kansen en bedreigingen met verwijzing naar 
betrouwbare bronnen. We zullen het dialoog met burgers en bedrijven aangaan, onder 
ander ook over de plaats  waar de zendmasten geplaatst worden met de reden waarom 
we voor deze plaatsen hebben gekozen. In welke vorm we dit gaan doen wordt uitgewerkt 
in het communicatieplan. 

 
 
 
 
 
 
 
 


